
 

 

Estant en període d’exposició publica per fer “aportacions” sobre el document PLA D’ACTUACIO 
MUNICIPAL (PAM), voldria fer esment sobre el futur del Convent de les Caputxines a Manresa. 

Lamento el poc interès (ja que ni es menciona en el document) del potencial que pot generar, per la 
seva dimensió i situació estratègica el Convent de les Caputxines.  Crec que, cuidant aquest 
patrimoni i una bona gestió del mateix,  podem revertir, l’actual decadència i empobriment del  barri 
antic, i així,  recuperar el sentiment de fidelitat als orígens de la nostra ciutat, a fi  d’evitar noves 
desercions. 

He estat mes de quatre anys ajudant de forma desinteressada a la comunitat de les caputxines de 
Manresa, amb els seus pros i contres. He viscut de prop el tarannà dels seus membres i el seu entorn 
immediat,  vull deixar constància que la comunitat vol deixar el seu espai a la ciutat. 

El 30 Juliol de 2023 vàrem fer una visita al convent, amb els representant de l’actual equip de 
govern, avui  al cap de vuit mesos encara no tenim resposta per part vostre. Entenc que  estratègies  
per un nou us d’aquets espais, no estaven  en els vostres programes. 

Es per tot això que us proposo   
-Aconseguir la cessió d’us per part de la comunitat a favor de la ciutat, representada per 
l’Ajuntament, garantint una situació d’estabilitat vital per les persones  que actualment viuen en el 
convent.  
-La cessió d’ús seria de les construccions que formen el convent, els espais exteriors i la casa del 
rector. 
-Donat que els canvis que sovintejant el món polític ens depara, us proposo que assagem una gestió  
amb la figura d’una fundació , on estaran tots els partits amb representació a l’Ajuntament, estiguin 
en el govern o a la oposició, la comunitat de les caputxines o els òrgans que elles deleguin, i la 
societat civil manresana. 
-L’objectiu de la fundació, seria tenir cura i promoure, tots aquells processos de “transformació”, 
vinguin del mon del pensament, la investigació o la recerca, ja què les seves aportacions conformen 
la nostre cultura. L’àmbit d’inserció serà des de el mes íntim i personal, passant per l’entorn  
immediat, el col·lectiu del propi barri, obrint per tota la ciutat l’esperit de pertinença per arribar a 
tot allò que representi  un creixement com a país”. 

Crec que aquesta fundació hauria de ser potent per obrir-se  a tots els nivells proposats, tenir la 
independència necessària per l’actuació i la capacitat de ser versàtil per l’adaptació a els nous 
temps. 

ESPERO QUE LA CIUTAT NO FAÇI TARD    

 Manresa, 25, març de  2024 

        ANTON BARAUT , Arquitecte 
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